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Protokół nr 54/2023 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu  20 listopada 2023 r. w godz. od 15:30 do 17:10 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn  

7. Monika Lipińska  

8. Marek Lech Zborowski – Weychman 

  

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk   

3. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

4. Elżbieta Polańska – Kierownik Biura Rady Miejskiej 

5. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu 

6. Joanna Jakubanis – Wydział Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

7. Kamil Sznel – Naczelnik Wydziału Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społ. i Promocji 

8. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 

9. Jerzy Brzozowski – Dyrektor Muzeum Okręgowego w Suwałkach 

10. Karol Świerzbin – Centrum Informacji Turystycznej 

11. Przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych oraz przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. Przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

Radni nie mieli  uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 53/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

 i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  16 października 2023 roku. 

2. Sprawozdanie z działalności Centrum Informacji Turystycznej w Suwałkach w sezonie 

turystycznym do września 2023 r. 

3. Wniosek Muzeum Okręgowego w Suwałkach o dotację celową na wkład własny do 

projektu „Transgraniczna droga do nieskończoności wspomnień”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel 

Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta 

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 
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6. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 

oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście 

Suwałki.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 

9. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 53/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  16 października 2023 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 53/2023  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 16 października 2023 r. został przyjęty. 

Zapytał przedstawicieli Młodzieżowej Rady z jakimi tematami przybyli na posiedzenie Komisji 

Ekologii, Kultury, Sporu i Turystyki. 

 

Wiktor Wasilewski poinformował, że tematem, którym młodzi ludzie chcieliby zainteresować 

Radnych Rady Miejskiej jest organizacja i dofinansowanie z budżetu Miasta koncertu hip-

hopowego oraz przedyskutowanie projektu Zarządzenia Prezydenta Miasta Suwałk w sprawie 

ustanowienia „Paszportu uroczystości-Historia na żywo”. 

Bogdan Bezdziecki zaproponował, aby tematy te zostały zaprezentowane w punkcie „Wolne 

wnioski”. 

Przystąpiono do realizacji porządku posiedzenia. 

 

Ad pkt. 2  

Sprawozdanie z działalności Centrum Informacji Turystycznej w Suwałkach w sezonie 

turystycznym do września 2023 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  

przedmiotowe Sprawozdanie.  

 

Karol Świerzbin poinformował, że liczba turystów wzrasta; jednakże negatywny wpływ na 

osoby odwiedzające region miały doniesienia medialne o przesmyku suwalskim. W związku  

z wysokimi cenami między innymi noclegów i wyżywienia pobyty były skracane. 

Wojciech Pająk zauważył, że coraz więcej turystów odwiedzających nasz region to są 

mieszkańcy województwa podlaskiego, którzy doceniają walor czystszego powietrza.  
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Z perspektywy samorządu suwalskiego istotne jest żeby było dogodniejsze połączenie miasta 

Suwałki z podsuwalskimi miejscowościami turystycznymi. Zapytał jak z punktu widzenia  

CIT-u wyglądają te połączenia. 

Karol Świerzbin odpowiedział, że turysta nie posiadający własnego środka transportu  

praktycznie nie ma możliwości dostania się przykładowo do Suwalskiego Parku 

Krajobrazowego transportem publicznym. Do miejscowości Hańcza jest jeden autobus w ciągu 

dnia, do Turtula w okresie wakacyjnym nie ma możliwości dojechania. Do klasztoru nad 

Wigrami nie dojeżdża żaden bezpośredni środek transportu publicznego. 

Marek Zborowski-Weychman poinformował, że w ofercie turystycznej CIT-u brakuje 

informacji o planowanych wydarzeniach kulturalnych. Zaapelował  o stworzenie  miejskiej 

strony internetowej, która skupiała by informacje o wszystkich organizowanych  

w mieście wydarzeniach. Uważa, że w mieście powinno być więcej punktów informacyjnych 

odsyłających bezpośrednio po dodatkowe informacje do Centrum Informacji Turystycznej. 

Karol Świerzbin poinformował, że wszystkie informacje otrzymywane od organizatorów 

wydarzeń-również kulturalne udzielane są turystom. Większość jednostek miejskich  

i organizacji pozarządowych przesyła informacje z dużym wyprzedzeniem. W planach 2024 

roku jest zainstalowanie na budynku CIT-u dużego ekranu, na którym dynamicznie będą 

zmieniały się plakaty informujące o wydarzeniach organizowanych w mieście. Inwestycja 

będzie finansowana z Krajowego Planu Odbudowy. Problem stanowią organizatorzy prywatni, 

którzy nie przekazują informacji o zaplanowanych wydarzeniach.  

Marek Zborowski-Weychman uważa, że należy trafić do turystów, którzy o istnieniu 

Centrum Informacji Turystycznej dowiedzieli się przypadkowo. Zaproponował reklamę 

działalności CIT-u poprzez ulotki w zakładach gastronomicznych, w miejskiej komunikacji, 

ustawienie telewizora w Plazie, w Paku Marii Konopnickiej, czy koło OBI.  

Karol Świerzbin odpowiedział, że ulotki z informacjami teleadresowymi CIT-u  do hoteli, 

punktów gastronomicznych dostarczane są na bieżąco. Jeżeli Miasto zorganizuje telebimy jak 

najbardziej będzie możliwość reklamy. 

Czesław Renkiewicz ocenił pozytywnie działalność Centrum Informacji Turystycznej 

prowadzone przez Stowarzyszenie Kulturalne Kostroma. Świadczą o tym fakty: uprzejma, 

profesjonalna obsługa czy bardzo dobra oferta sklepiku działającego przy CIT. 

Poinformował, że w kalendarium Urzędu Miejskiego na stronie internetowej, na Facebooku 

zamieszczane są informacje turystyczne i kulturalne. W najbliższych miesiącach w związku 

z nową strategią promocji Miasta zmieniona zostanie miejska strona internetowa, będzie nowa 

wizualizacja. Mankamentem w zakresie informacji turystycznej jest kwestia wiedzy  

o wydarzeniach organizowanych w okolicach Suwałk. W tym względzie potrzebna jest większa 

współpraca między miastem, gminami i starostwem, której niestety nie ma. Centrum Informacji 

Turystycznej prowadzone i finansowane jest przez Miasto; wielokrotnie składana była oferta 

współprowadzenia Centrum samorządom okolicznym. Nie spotkała się z zainteresowaniem. 

Turyści przybywający na Suwalszczyznę są to najczęściej osoby zmotoryzowane.  

W zamierzeniach współpracy z samorządem gminnym będzie rozwijany rower miejski i stacje 

rowerowe w Gawrych Rudzie, Starym Folwarku w przyszłości; prawdopodobnie się pojawią 

w wakacje 2025 r. 

Kamil Sznel uważa, że informacja o wydarzeniach organizowanych w mieście jest dosyć 

powszechna i dostępna. Poinformował, że został stworzony prze miejskie jednostki –SOK, 
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OSiR, Muzeum Okręgowe, Bibliotekę wewnętrzny kalendarz imprez; dzięki temu terminy 

imprez nie pokrywały się. Na podstawie tego kalendarza na stronie internetowej są 

zamieszczane informacje o wszystkich wydarzeniach organizowanych na terenie miasta. 

Problemem jest brak informacji o organizowanych imprezach przez prywatne podmioty. 

Poinformował o  prowadzonych na Facebooku „Pogodne Suwałki” cyklu postów „Weekend  

w Suwałkach” zamieszczanych w każdy piętek o godzinie 15:00. Tam prezentowana jest pełna 

oferta Miasta na weekend plus prywatne inicjatywy w klubach i miejscach prywatnych. W tym 

roku po raz pierwszy wydana została ulotka, która w sposób skondensowany informowała, co 

dzieje się w mieście we wszystkich jednostkach od maja do września; ulotki te były również 

kolportowane przez CIT. Dodatkowo na każdym przystanku komunikacji miejskiej, gdzie 

znajdują się oszklone gabloty pojawiły się olbrzymie plakaty informujące o wszystkich 

wydarzeniach. 

Marek Lech Zborowski-Weychman ocenił działalność Centrum Informacji Turystycznej 

bardzo wysoko. Podkreśli, że Suwałki to nie tylko miejskie instytucja ale również wiele 

niemiejskich, które organizują wiele imprez. Jednak w mieście nie ma takiego miejsca,  

w którym wszyscy organizatorzy mogliby przedstawiać i reklamować swoja ofertę. Stwierdził, 

że super pomysłem było umieszczenie ogromnych plakatów w gablotach na przystankach 

autobusowych MPK. Uważa, że taka reklama mogła by funkcjonować przez cały rok nie tylko 

w okresie wakacyjnym. 

Wojciech Pająk podkreśli, że Centrum Informacji Turystycznej powinno być lokalną tablicą 

ogłoszeń kulturalnych, pierwszym miejscem do którego mieszkańcy, turyści udają się po 

wszelkie interesujące informacje. Zapytał, jakie są możliwości zamieszczenia ulotek 

reklamujących wydarzenia organizowane w Suwałkach w pociągach i autobusach 

dalekobieżnych.  

Kamil Sznel poinformował o kampanii propagującej Miasto Suwałki powiązanej z otwarciem 

drogi S-61 na odcinku Łomża-Suwałki; nakręcone zostały 30-sekundowe spoty zapraszające 

do Suwałk. Emitowane są w kinach w Łomży, w Augustowie, w Białymstoku i w Ełku. 

Karol Świerzbin podziękował radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz Prezydentowi Miasta 

Suwałk za zwiększenie kwoty przeznaczonej na przyszłoroczny konkurs. Poinformował, że  

z Krajowego Planu Odbudowy CIT w Suwałkach pozyskało 190 tysięcy zł netto  na zakup 

środków wyposażenia.  

Czesław Renkiewicz zachęcił do aplikowania o fundusze zewnętrzne. Jednocześnie 

poinformował, że nadal będzie czynił starania do podjęcia współpracy z ościennymi gminami 

w kwestii współprowadzenia CIT-u. 

 

Członkowie Komisji więcej głosów w dyskusji nie zgłosili, wobec powyższego  

Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Sprawozdanie  

z działalności Centrum Informacji Turystycznej w Suwałkach w sezonie turystycznym do 

września 2023 r. zostało przyjęte. 

 

Ad. pkt. 3  

Wniosek Muzeum Okręgowego w Suwałkach o dotację celową na wkład własny do 

projektu „Transgraniczna droga do nieskończoności wspomnień”. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że przedmiotowy wniosek to kontynuacja i zakończenie 

wystawy w Muzeum Marii Konopnickiej w kooperacji z Muzeum Krajoznawczym w Alytusie 

i Muzeum Krajoznawczym w Łoździejach. Niezbędna kwota do kontynuacji projektu 

zabezpieczona jest w budżecie miasta. 

Jerzy Brzozowski poinformował, że w 2018 roku po zakończeniu remontu budynku Muzeum 

Marii Konopnickiej powstał  kompleksowy projekt nowej stałej wystawy. W 2020 r, powstał 

pierwszy projekt do programu Litwa-Polska. Głównym partnerem było Muzeum Okręgowe  

a współpartnerami Muzeum Krajoznawcze w Alytusie i Łoździejach. Projekt otrzymał środki 

na maksymalnym pułapie. Niestety kosztorys tej wystawy nie pozwalał na realizacje programu 

w jednym etapie. W kolejnym etapie na podstawie tego samego projektu złożony został kolejny 

projekt; został on oceniony bardzo wysoko.  Głównym partnerem zostało Muzeum 

Krajoznawcze w Alytusie. Wystawa składa się z 19 scen połączonych narracją, z czego 11 

zostało zrealizowanych w pierwszym etapie a kolejnych osiem będzie zrealizowanych w etapie 

drugim. 

Bogdan Bezdziecki zauważył, że wniosek opiewa na kwotę 140.000,00 zł.  A w budżecie 

miasta zarezerwowano na ten cel 122.000,00 zł 

Czesław Renkiewicz poinformował, że środki na wkład własny do projektu „Transgraniczna 

droga do nieskończoności wspomnień” będą zapewnione w budżecie miasta. 

 

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

glosowania: 

 

„za”                                              -   8 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0    

  

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  wniosek 

Muzeum Okręgowego w Suwałkach o dotację celową na wkład własny do projektu 

„Transgraniczna droga do nieskończoności wspomnień zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

 

Ad. pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel 

Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 
Projekt uchwały stanowi  załącznik nr 5 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

 

Elżbieta Polańska nadmieniła, że wnioskodawcą projektu uchwały jest Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Suwałkach. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel 

Miasta Suwałk” oraz  projekt uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta 

Suwałk” był omawiany na spotkaniach szefów klubów i ugrupowań trzykrotnie. Zgłoszone 
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wnioski przez radnych zostały uwzględnione w przedstawianych projektach uchwał. 

Konieczność podjęcia przedmiotowych uchwał wynika z faktu, że w obecnym stanie prawnym 

w Mieście Suwałki nie funkcjonują uchwały dotyczące ustanowienia tytułu „Honorowy 

Obywatel Miasta Suwałk” i „Zasłużony dla Miasta Suwałki” jak i regulaminy ich nadawania. 

  

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

glosowania: 

 

„za”                                              - 8 radnych   

przeciw                                        - 0   

wstrzymujących się                     - 0     

  

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  projekt 

uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz regulaminu 

jego nadawania zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Ad. pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta 

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

Projekt uchwały stanowi  załącznik nr 7 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

 

Tadeusz Czerwiecki zauważył, że zmieniają się kryteria doboru kandydatów do tytułów. 

Nazwiska osób, którym nadano Tytuł mogą być uwzględniane przy nadawaniu imienia 

podległym jednostkom Miasta Suwałki oraz nazwom ulicom, placom, skwerom. Zapytał, czy 

zapis ten będzie również dotyczył tych osób, którym nadany został Tytuł;  uważa, że w takich 

przypadkach nadanie imienia powinno być pośmiertnie. 

 

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

glosowania: 

 

„za”                                              -   8 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0  

  

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  projekt 

uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego 

nadawania zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu 
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Ad. pkt. 6  

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień 

w Mieście Suwałki. 

Informacja stanowi  załącznik nr 9 do protokołu 

  

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że odbyły się konsultacje projektu przygotowanego przez 

Komisję Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki. Suwalska Rada Działalności Pożytku 

Publicznego wychwyciła pewne niedoskonałości w zakresie podstawy prawnej i uwaga ta 

została przyjęta. Natomiast uwaga, żeby nie zwiększać dofinansowania nie została przyjęta.  

Przyznawania stypendiów sportowych oraz nagród został na poziomie zaproponowanym przez 

merytoryczna Komisję. Rada Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk zwiększyła 

dofinansowanie dla SKB Malow; utrzymana zostanie wersja projektu będąca przedmiotem prac 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Bogdan Bezdziecki 

Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, że Informacja  

z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju  

i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki została 

przyjęta. 

 

Ad. pkt.7  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że projekt przedmiotowej uchwały jest wersją, która była 

przedmiotem prac Komisji. Uchwała wejdzie w życie z dniem 01.01.2024 r. Podpisane są 

umowy stypendialne z zawodnikami SKB Litpol-Malow, Wigry Suwałki i Ślepsk Malow 

Suwałki do końca grudnia bieżącego roku. W przypadku przyjęcia proponowanej uchwały będą 

zastosowane wyższe kwoty. W projekcie budżetu na przyszły rok zarezerwowano wyższe 

kwoty wynikające z procedowanych zmian; na finansowanie tych trzech klubów  jest to kwota 

ok. pół miliona zł więcej w stosunku do stanu bieżącego roku  . W budżecie miasta te środki 

finansowe zostały rozłożone na I półrocze 2024 r.-stypendia i na II półrocze  2024 r.- promocja 

miasta przez sport. 
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Bogdan Bezdziecki potwierdził, że  inicjatywa projektu uchwały w obecnym brzmieniu wyszła 

w wyniku prac Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki; projekt ten został pozytywnie 

zaopiniowany. Nadmienił, że opinie w tej kwestii są różne 

 

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

glosowania: 

 

„za”                                              -   8 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0  

  

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień  

w Mieście Suwałki zaopiniowała pozytywnie.  

Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad. pkt. 8  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że w budżecie miasta znajduje się kwota przeznaczona na 

udzielenie dotacji na ochronę, rewitalizację zabytków. W ramach Polskiego Ładu była 

możliwość pozyskiwania środków finansowych na ten cel dzięki czemu niektóre suwalskie 

zabytki odzyskają dawny wygląd. W budżecie miasta na dotacje dla właścicieli obiektów 

zarezerwowana jest kwota 100.000 zł. Zmiany w proponowanym projekcie polegają między 

innymi na przyśpieszeniu terminy składania wniosków; dotacje mogą być udzielane na prace 

przy zabytkach niewpisanych do rejestru ale ujętych w gminnej ewidencji zabytków, 

sprecyzowany został zakres dotowanych prac. Nadmienił, że zdarzało się, że nie cała kwota 

została wydatkowana na renowację, ponieważ nie było chętnych.  

Wojciech Pająk upewnił się, że rozszerzenie regulacji będzie sprzyjało temu, że więcej 

kamienic na ulicy Kościuszki zostanie wyremontowanych. 

 

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

glosowania: 

 

„za”                                              -   8 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0   
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Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  projekt 

uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych w Suwałkach zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Ad. pkt. 9  

Wolne wnioski 

 

Bogdan Bezdziecki zwrócił się do przedstawicieli  Młodzieżowej Rady Miasta z prośbą  

o wcześniejsze informowanie Członków Komisji o tematyce, która ma być poruszona na 

posiedzeniu merytorycznej Komisji. Odczytał Stanowisko Radnych Młodzieżowej Rady 

Miasta w sprawie organizacji i pozyskania finansowania dla koncertu rapowego/hip-hopowego. 

Igor Barmuta poinformował o spotkaniu z Zastępcą Prezydenta, Naczelnikiem Wydziału 

Kultury i Sportu oraz Naczelnikiem Wydziału Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społecznej 

i Promocji. Młodzi ludzie uważają, że oferta kulturalna dla tej grupy społeczeństwa jest  

w mieście niewystarczająca. Radni Młodzieżowej Rady przygotowali ofertę dot. organizacji 

koncertu hip-hopowego oraz listę wykonawców. Wnioskuje o środki finansowe  oraz większą, 

bardziej otwartą współpracę  z Urzędem Miejskim w tym temacie . Wysiłki przy organizacji 

ubiegłorocznego koncertu, który  były niewystarczające. Dlatego zwraca się z prośbą  

o wsparcie Miasta. Zdaje sobie sprawę, że nie może to być wydarzenie o charakterze otwartym; 

cena biletu nie może przekroczyć 50 zł.-   

Wojciech Pająk wyraził swoje zadowolenie z przejęcia inicjatywy przez Młodzieżową Radę 

i podjęcia współpracy z Wydziałem Kultury.  Zapytał jakie można by było podjąć działania aby 

tym razem koncert doszedł do skutku. 

Przedstawiciel Młodzieżowej Rady – poinformował, że ubiegłoroczny koncert 

współorganizowany był przez Bayer-Media. Uzgodniony został termin na 09.12.2022 r., 

przedstawiona została lista wykonawców najchętniej słuchanych przez młodzież; cena biletów 

wstępu była zbyt wysoka. Po za tym organizatorzy mieli zbyt mało czasu, gdyż propozycja 

nadeszła w połowie listopada. 

Kamil Lauryn zapytał, czy w związku z planowaną organizacją koncertu wybrani są 

wykonawcy?; czy podjęta została współpraca z menagerem ewentualnych wykonawców, na 

jaką  kwotę liczą z samorządu, jakiej współpracy i pomocy oczekują od radnych Rady 

Miejskiej. 

Przedstawiciel Młodzieżowej Rady poinformował, że  na spotkaniu z Panią Agnieszką Małką 

i Panem Kamilem Sznelem poruszona została kwestia ewentualnych sponsorów; listwa 

ewentualnych wykonawców również została przedstawiona. Sam koszt organizacji takiego 

koncertu zależy przede wszystkim od wielkości zaproszonego artysty. 

Kamil Sznel poinformował, że Miasto w ubiegłym roku udostępniło nieodpłatnie halę Arena 

oraz wsparło organizatorów kwotą 5.000 zł.- Firma Bayer-Media zajęła się kwestią 

nagłośnienia, sceny, artystów, która liczyła na sfinansowanie poniesionych kosztów ze 

sprzedaży biletów. Przypomniał, że merytoryczna Komisja Rady Miejskiej wyraziła zgodę na 

zorganizowanie koncertu hip-hopowego ale bez finansowania z Urzędu Miasta. Na 

wspomnianym spotkaniu padła propozycja powrotu dyskusji w tym temacie na merytorycznej 
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Komisji i wykazanie pragnień, potrzeb  i chęci zorganizowania koncertu istnieje. Młodzież 

liczy na to, że część kosztów zostanie sfinansowana z budżetu miasta. Przytoczył przykłady 

Olecka, Ełku, Augustowa, gdzie samorządy sfinansowały w całości organizację koncertów hip-

hopowych. 

Czesław Renkewicz poinformował, że w uproszczeniu- scena, nagłośnienie, oświetlenie, 

ochrona, artyści to wszystko może się zamknąć w kwocie do 200.000 tyś zł.  Jeżeli był by to 

koncert odpłatny to niezbędna jest akceptacja ceny biletu, która nie powinna przekroczyć 60 zł. 

Wojciech Pająk samo wydarzenie jest interesujące i dobre. Koncert można promować wśród 

młodzieży razem z Centrum Wolontariatu; uważa, że jest możliwość rozkręcenia wydarzenia 

we współpracy z Miastem. 

Kamil Sznel poinformował, że na otrzymanej liście ewentualnych artystów figuruje nazwisko 

artysty, którego występ zarezerwowany jest podczas przyszłorocznych Dni Suwałk. 

Jest propozycja aby koncert hip-hopowy współfinansowany z budżetu miasta odbył się na 

zakończenie roku szkolnego, lub w pierwszych dniach wakacji. 

Przedstawiciel Młodzieżowej Rady zapewnił, że podejmują wszelkie działania mające na celu 

zaktywizowanie młodej społeczności Suwałk. W mieście brakuje takich miejsc, przestrzeni do 

spotkań; koncert był by jednym z pretekstów aby dobrze spędzić wspólnie czas. 

Anna Gawlińska powiedziała, że również jest za tym aby młodzi ludzie mieli swoją przestrzeń 

ale nie do końca zgadza się z dofinansowaniem z budżetu miasta. Jeżeli młodym zależy – 

przykładowo na wydarzeniu, które  ma się odbyć w przyszłości to jest dobra okazja do nauki 

oszczędności. 

 Przedstawiciel Młodzieżowej Rady podkreślił, że organizowanie różnych wydarzeń to 

inwestycja w przyszłość, polepszenie opinii młodych ludzi o Suwałkach. 

Bogdan Bezdziecki zapytał czy to ma być wydarzenie plenerowe, czy ma to się odbyć na hali? 

Kamil Sznel poinformował, że jest propozycja udostepnienia stadionu piłkarskiego, który jest 

przestrzenią zamkniętą, w obrębie parkingu czy boisk bocznych. Jest tylko kwestia zgody 

radnych Rady Miejskiej. 

Czesław Renkiewicz potwierdził, że obiekt sportowy na Zarzeczu jest przystosowany do 

takich wydarzeń. 

Bogdan Bezdziecki zadał pytanie zasadnicze: jaki to koszt i czy  środki finansowe znajdą się 

w budżecie miasta. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że w budżecie miasta nie jest przewidziana kwota 100.000 

zł na organizację koncertu. Zaproponował, aby taki koncert odbył się w plenerze na powitanie 

lata. Sprawy organizacyjne, techniczne, logistyczne należy przedyskutować. 

Przedstawiciel Młodzieżowej Rady zwrócił uwagę na organizowany koncert w Augustowie 

w dniu zakończenia roku szkolnego . Zwrócił się z prośbą aby data koncertu organizowanego  

Suwałkach nie kolidowała z datą koncertu augustowskiego. W celach promocyjnych 

zaproponował  podjęcie współpracy z samorządem Augustowa.  

Jacek Juszkiewicz zaproponował, aby Rada Młodzieżowa nawiązała współpracę  

z samorządem  PWZ i koncert hip-hopowy został zorganizowany w ramach Juwenalii.   

Tadeusz Czerwiecki stwierdził, że pomysł jest dobry ale są wątpliwości co do 

zaproponowanych wykonawców. W przypadku dofinansowania ze środków finansowych 

miasta oczekuje że dobór artystów będzie uzgodniony z Wydziałem Kultury i Sportu. 
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Agnieszka Małka poinformowała, że z listy przedstawionej przez radnych Młodzieżowej 

Radny trudno będzie wybrać artystę, który nie używa zwrotów niecenzuralnych. 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że w przypadku doboru artystów przez młodzież to należy 

przyjąć taką formułę koncertu, żeby nie narazić się na krytykę mieszkańców, którzy nie tolerują 

tego typu słownictwa.     

Zwrócił się z prośbą do radnych o przedyskutowanie tego tematu w klubach i ugrupowaniach 

w jak najkrótszym terminie Wypracowane stanowisko zostanie przekazani Młodzieżowej 

Radzie. 

Kamil Lauryn zapytał kiedy pomnik Aleksandry Piłsudskiej stanie na wyznaczonym miejscu 

i kiedy odbędzie się uroczyste odsłonięcie. Drugie pytanie dotyczyło organizacji miejskiego 

sylwestra z fajerwerkami. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że pomnik Aleksandry Piłsudskiej jest w Suwałkach. 

Wydane jest pozwolenie na przystosowanie otoczenia; jest wykonawca; problem stanowi brak 

podpisanej umowy z inicjatorami. Przewodniczący Społecznego Komitetu Budowy 

poinformował, że są problemy z finansami. Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami w budżecie 

miejskim na ten cel zabezpieczona jest kwota 15.000 zł. Pozostałe koszty powinien ponieść 

Społeczny Komitet Budowy Pomnika. 

Sylwester miejski odbędzie się w okrojonej wersji. W SOK-u odbędzie się koncert 

sylwestrowy; później na placu Marii Konopnickiej będzie muzyka prowadzona przez dj-a. 

Miasto pirotechniki nie zapewnia. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie zgłosili. 

 

 

Bogdan Bezdziecki– Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękował zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  Na tym protokół zakończono.  

 

 

                                                                                                       Przewodniczący 

                                                                              Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

                                                                                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

   

                                                                                                  Bogdan Bezdziecki                

 

 

 

                                  
Protokół sporządziła: Danuta Skucz 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
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